
Parlament České republiky
POSLANECKÁ SNĚMOVNA

2022
9. volební období

Z Á P I S
z 14. schůze

výboru pro obranu,
která se konala ve středu 31. srpna 2022

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1
místnost č. 311B 

Návrh programu jednání:

1. Schválení pořadu schůze.

2. Představení priorit náčelníka Vojenské policie.

3. Informace Ministerstva obrany o daru vrtulníků od vlády Spojených
států amerických. 

4. Informace  Ministerstva  obrany  o  stavu  pořízení  bezpilotního
prostředku Heron 1.

5. Návrh  na  působení  sil  a  prostředků  rezortu  Ministerstva  obrany
v zahraničních operacích do roku 2024 s výhledem na rok 2025 a na
pobyt ozbrojených sil států Organizace Severoatlantické smlouvy na
území České republiky v letech 2023 a 2024 /sněmovní tisk č. 281/.
 

6. Informace  Ministerstva  obrany  k pověření  ministryně  obrany
k nákupu  letounů  F-35  a  to  včetně  seznámení  s vojenským
doporučením. 

7. Informace  Ministerstva  obrany  k pověření  ministryně  obrany
k nákupu BVP. 

8. Informace  Ministerstva  obrany  k záměru  doplnění  kolové  obrněné
techniky, přepravní a logistické techniky. 

9. Informace o nasazení  sil  a prostředků rezortu Ministerstva obrany
v zahraničních operacích v roce 2021 /sněmovní tisk č. 230/.

10. Termín a pořad příští schůze výboru pro obranu, různé.

Přítomní poslanci: J.  Flek, J.  Hofmann, M. Janulík, K. Krejza, P.  Liška, L. Metnar,
M. Ratiborský, P. Růžička, L. Wenzl, P. Žáček, M. Ženíšek /11/.

Omluveni: J. Bělica, S. Blaha, J. Horák, M. Opltová, R. Vích /5/.

Hosté: ministryně  obrany  Mgr.  Jana  Černochová,  náměstek  pro  řízení  sekce
vyzbrojování  a  akvizic  MO Mgr.  Lubor  Koudelka,  náměstkyně pro řízení  sekce
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ekonomické  MO  Ing.  Blanka  Cupáková,  náměstek  pro  řízení  sekce  obranné
politiky a strategie PhDr. Jan Jireš, Ph. D., zástupce náměstka pro řízení sekce
vyzbrojování a akvizic MO JUDr. Filip Gantner;

náčelník GŠ AČR genmjr. Ing. Karel Řehka, ředitel Sekce rozvoje sil MO brig. gen.
Ing. Petr Čepelka, plk. Ing. Petr Michenka, plk. Ing. Josef Skrbek, plk. Ing. Pavel
Nakládal.

K     bodu 1:
Schválení programu schůze.

Předseda  výboru  L.  Metnar  zahájil  14.  schůzi  výboru  pro  obranu,  přivítal
přítomné hosty a konstatoval, že výbor je usnášeníschopný. 

Ověřovatelem pro tuto schůzi výboru byl určen poslanec Mgr. Karel Krejza.

Následně předseda výboru L. Metnar uvedl, že program schůze byl členům
výboru  rozeslán   elektronickou  poštou  a  požádal  přítomné  členy  výboru  o
případné návrhy na doplnění či změnu programu. S návrhem na změnu programu
vystoupil místopředseda výboru J. Flek a požádal o předřazení bodu č. 5 – Návrh
na  působení  sila  a  prostředků  rezortu  Ministerstva  obrany  v zahraničních
operacích do roku 2024 s výhledem na rok 2025 a na pobyt ozbrojených sil států
Organizace Severoatlantické smlouvy na území České republiky v letech 2023 a
2024 /sněmovní tisk č. 281/ a bodu č. 9 – Informace o nasazení sil a prostředků
rezortu Ministerstva obrany v zahraničních operacích v roce 2021 /sněmovní tisk
č. 230/ před bod č. 3 – Informace Ministerstva obrany o daru vrtulníků od vlády
Spojených  států  amerických.  Předseda  výboru  L.  Metnar  nechal  o návrhu  na
změnu programu hlasovat /hlasování č. 1/ (10/ 0/ 0). Následně nechal předseda
výboru L. Metnar hlasovat o programu 14. schůze jako celku /hlasování č. 2/ (11/
0/ 0)  .

Návrh byl přijat a tím byl schválen program 14. schůze výboru.

K bodu 2:  
Představení priorit náčelníka Vojenské policie. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 2 a sdělil, že tento
bod byl zařazen na žádost ministryně obrany J. Černochové a zpravodajkou bodu
byla určena poslankyně M. Opltová. Dodal, že vzhledem k její nepřítomnosti je
nutné zvolit  nového zpravodaje k bodu č.  2 a navrhl  místopředsedu výboru J.
Hofmanna. O návrhu nechal předseda výboru L. Metnar hlasovat /hlasování č. 3/
(11/ 0/ 0). Poté požádal ministryni obrany J. Černochovou o úvodní slovo. 

Ta  uvedla,  že  zařazením  tohoto  bodu  plní  slib  daný,  společně  s novým
náčelníkem  Vojenské  policie  (dále  jen  VP)  O.  Foltýnem,  členům  výboru  pro
obranu,  kdy  po  určité  době,  kterou  nový  náčelník  VP  stráví  ve  své  funkci,
představí svou vizi a priority, které by VP měla v budoucnu plnit. Dodala, že sice
náčelník VP není ve své pozici dlouho, nicméně je to zkušený právník, působil
v Armádě ČR, tudíž představu o prioritách a struktuře VP má. Závěrem svého
vystoupení ministryně obrany J.  Černochová vyjádřila poděkování příslušníkům
VP  a  Policie  ČR  za  zajištění  bezpečnosti  při  zasedání  ministrů  obrany  EU
a ministrů zahraničních věcí EU v rámci předsednictví ČR. 

Dále s úvodním slovem vystoupil náčelník Vojenské policie O. Foltýn, který
členům výboru představil prezentaci, ve které zmínil budoucí priority a změnu ve
struktuře kriminální služby VP. 
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Zpravodajem byl  určen poslanec J.  Hofmann,  který přednesl  zpravodajskou
zprávu.

Následně  předseda  výboru  L.  Metnar  otevřel  obecnou  rozpravu,  v níž  se
svými  dotazy  a připomínkami  vystoupili:  místopředseda  výboru  P.  Růžička,
poslanec L. Wenzl, předseda výboru L. Metnar. Reagoval náčelník VP O. Foltýn,
náčelník AČR K. Řehka. Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,
předseda výboru L. Metnar ji uzavřel, otevřel rozpravu podrobnou, v níž vystoupil
zpravodaj místopředseda výboru J. Hofmann a přednesl návrh  Usnesení č. 54
(11/ 0/ 0) /hlasování č.     4/ - Představení priorit náčelníka Vojenské policie.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 2.

K     bodu 3:  
Návrh  na  působení  sil  a  prostředků  rezortu  Ministerstva  obrany
v zahraničních operacích do roku 2024 s výhledem na rok 2025 a na
pobyt  ozbrojených  sil  států  Organizace  Severoatlantické  smlouvy  na
území České republiky v letech 2023 a 2024 /sněmovní tisk č. 281/.

Předseda výboru L.  Metnar zahájil  projednávání bodu č. 3 a opět požádal
ministryni  obrany  J. Černochovou  o  úvodní  slovo.  Ta  uvedla,  že  společně
s ministrem zahraničních věcí ČR předkládá k projednání a ke schválení návrh na
působení  sil  a  prostředků  rezortu  MO v zahraničních  operacích  do roku  2024
s výhledem  na  rok  2025  a  na  pobyt  ozbrojených  sil  států  Organizace
Severoatlantické smlouvy na území České republiky v letech 2023 a 2024, který
schválila vláda dne 27. července 2022 usnesením č. 644. Zmínila, že návrh byl již
schválen i Senátem PČR. 

Dále ministryně obrany J. Černochová uvedla, že platný mandát pro působení
v zahraničních operacích vyprší  dne 31.  prosince 2022 a nový mandát,  jehož
návrh vychází ze zahraničně politických a bezpečnostních priorit ČR, které jsou
výrazně  ovlivněny  ruskou  agresí,  tudíž  je  jeho  prioritou  obrana  východního
hranice NATO, vchází  v platnost od 1. ledna 2023. Doplnila,  že pro tento účel
navrhuje rezort MO vyčlenit max. 1200 osob. 

Ministryně obrany J. Černochová také zmínila, že od dubna 2022 je Česká
republika (dále jen ČR) vedoucí zemí mnohonárodního bojového uskupení NATO
na Slovensku, čímž se výrazně navyšuje dosavadní příspěvek AČR do obdobných
aliančních uskupení v Litvě a Lotyšsku. Dodala, že novou položkou návrhu je pak
ochrana diplomatických zájmů ČR na Ukrajině v podobě ochranného týmu pro
zastupitelský úřad ČR, kde by měla i do budoucna působit Vojenská policie. 

Následně ministryně obrany J.  Černochová uvedla, že ve většině ostatních
zahraničních  misích  a operacích  jako  je  KFOR  v Kosovu,  operace  EU  Irini  ve
Středozemí, mise MFO na Sinaji, mise UN MINUSMA v Mali nebo na Golanských
výšinách bude AČR pokračovat ve stejném rozsahu jako dosud, výjimkou bude
akorát  operace  EU  Althea  v  Bosně  a  Hercegovině,  kde  je  navrženo  mírné
navýšení vojenské přítomnosti AČR. Dodala, že předkládaný návrh neobsahuje
pokračovaní vojenského angažmá AČR v Iráku a ve výcvikové misi EU Mali, kde je
politická  situace  velmi  problematická.  Zmínila  však,  že  probíhají  diskuze  o
budoucnosti unijního angažmá v Mali, kterých se ČR aktivně účastní a je možné,
že v budoucnu vzejde samostatný návrh zaměřený na tyto regiony. 

Dále ministryně obrany J. Černochová uvedla, že kromě návrhu na působení
v konkrétních misích a operacích materiál informuje o silách vyčleňovaných pro
případné nasazení  mimo území  ČR v rámci  Sil  rychlé  reakce  NATO,  bojového
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uskupení EU a mírových operací OSN, což je stejný přístup jako v předchozích
mandátech, kdy pokud dojde k aktivaci těchto vyčleňovaných sil, jejich vyslání
bude řešeno samostatným mandátem. Sdělila, že v  předkládaném materiálu je
navrženo působení v celkovém počtu do 1 362 osob jak v roce 2023, tak v roce
2024 a předpokládaný objem finančních prostředků potřebných pro navrhované
působení  v zahraničí  činí  v roce  2023  přibližně  1,  43  mld.  Kč  a v roce  2024
přibližně 1, 46 mld. Kč. Doplnila, že pro rok 2022 bylo naplánováno 2, 64 mld. Kč.

Poté  ministryně  obrany J.  Černochová  zmínila,  že  součástí  předkládaného
návrhu  je  také  pobyt  ozbrojených  sil  států  NATO  na  území  ČR  a  v rámci
posilování  společné  obrany  tak  dochází  k potřebám  zajistit  krátkodobou
přítomnost  jednotek  spojeneckých  států  na  území  ČR  i  nad  rámec  běžných
přesunů a cvičení. Upřesnila, že může jít o krátkodobý pobyt související s přelety
a  průjezdy  přes  území  ČR  či  o vytvoření  logistického  zázemí  pro  působení
spojeneckých  sil  v jiných  aliančních  zemích.  Tuto  případnou  krátkodobou
spojeneckou přítomnost  na území  ČR v počtu  do 800 osob.  Dodala,  že  tento
návrh na pobyt na území ČR neznamená mandát pro trvalý pobyt ozbrojených sil
členských států Aliance na území ČR ani pro zřízení jejich vojenských základen.
Upozornila,  že  spojenecké  jednotky  budou na území  ČR krátkodobě přítomny
vždy po odsouhlasení rezortem MO, který o tom bude následně informovat vládu
a Parlament.  Zmínila,  že  navrhované zahraniční  operace jsou zcela  v souladu
s mezinárodním právem.

Závěrem  svého  vystoupení  ministryně  obrany  J.  Černochová  uvedla,  že
hlavním účelem navrhovaného mandátu je přispět k bezpečnosti a obraně ČR a
našich spojenců, a proto je prioritou vojenské angažmá AČR na východní hranici
NATO,  kde  v reakci  na  ruskou  agresi  Aliance  posiluje  své  celkové  vojenské
kapacity. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka, který potvrdil slova ministryně
obrany J.  Černochové,  že hlavní  prioritou AČR je podíl  na zajišťování  kolektivní
obrany a odstrašení, tzn. posílení východního křídla Aliance. Dále uvedl, že síly a
prostředky AČR, které jsou vysílané do zahraničních operací, působí v oblastech,
kde je stabilizace důležitá pro bezpečnostní zájmy ČR a širšího euroatlantického
prostoru. Dodal, že nasazení sil a prostředků vytváří potenciál pro posílení vztahů a
interoperability se spojenci. Závěrem svého vystoupení náčelník GŠ AČR K. Řehka
sdělil, že návrh na působení sil a prostředků rezortu MO do roku 2024 s výhledem
do roku 2025 jednoznačně odpovídá zadání a prioritám, které je AČR připravena
plnit. 

Zpravodajem  byl  určen  místopředseda  výboru  J.  Flek,  který  přednesl
zpravodajskou zprávu.

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
dotazy a připomínkami vystoupili: předseda výboru L. Metnar. 

S reakcí vystoupila ministryně obrany J. Černochová.

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar  ji  uzavřel,  otevřel  rozpravu  podrobnou,  v níž  vystoupil  zpravodaj
místopředseda  výboru  J.  Flek  a  přednesl  návrh  Usnesení  č.  55  (11/  0/  0)
/hlasování č. 5/ - Návrh na působení sil a prostředků rezortu Ministerstva obrany
v zahraničních  operacích  do  roku  2024  s výhledem  na  rok  2025  a  na  pobyt
ozbrojených  sil  států  Organizace  Severoatlantické  smlouvy  na  území  České
republiky v letech 2023 a 2024 /sněmovní tisk č. 281/.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 3.
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K     bodu 4:
Informace  o  nasazení  sil  a  prostředků  rezortu  Ministerstva  obrany
v zahraničních operacích v roce 2021 /sněmovní tisk č. 230/.

Předseda  výboru  L.  Metnar  zahájil  projednávání  bodu  č.  4  a  opět  požádal
ministryni obrany J. Černochovou o úvodní slovo. Ta uvedla, že v roce 2021 byl
zejména stěžejní vývoj situace v Afghánistánu, kdy byla ukončena mise Rozhodná
podpora (Resolute Support), dále zmínila, že byla ukončena, s malým přesahem do
roku  2022,  Takuba  Task  Force  v Mali  a  v neposlední  řadě  byly  řešeny  dopady
pandemie Covid-19. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka, který sdělil, že v souladu se
stanoveným mandátem a se záměrem vyčleňování sil a prostředků se AČR celkově
v roce  2021  zapojila  do  12  zahraničních  operací  a  5  pozorovatelských  misí
v celkovém počtu 932 osob a to v rámci 24 jednotek působících na území 15 států.
Dále náčelník GŠ AČR K. Řehka zmínil  způsob ukončení  mise Resolute Support
v Afghánistánu z pohledu AČR, pokračování koaliční  operace Inherent Resolve a
výcvikové mise NATO Mission v Iráku, kde v souladu s mandátem, působilo 110
osob. Doplnil, že v uplynulém roce se i přes počáteční ambice Iráku o prohloubení
spolupráce  v oblasti  výcviku,  poradenství  a  budování  bezpečnostních  složek
nepodařilo z důvodu nestabilního politického prostředí navýšit počty a mise NME a
mise OER tak zůstaly na snížených počtech. Doplnil, že AČR v roce 2021 přispívala
pouze 8 specialisty do velitelských struktur obou misí. 

Následně náčelník GŠ AČR K. Řehka zmínil vývoj zahraničních misí AČR v Mali
(mise EUTM a  Task Force Takuba,  MINUSMA),  na Sinajském poloostrově (mise
MFO), v Litvě a Lotyšsku (v rámci předsunutých jednotek NATO Enhanced Forward
Presence), v Kosovu (v rámci sil KFOR mise Kosovo Force), v Bosně a Hercegovině
(mise Althea), v Itálii (operace EU EUNAVFOR MED Irini) a na Golanských výšinách
(mise  OSN  UNDOF).  Závěrem  doplnil,  že  vojenští  pozorovatelé  AČR  působili
v celkovém  počtu  9  osob  v mírových  misích  OSN  ve  Středoafrické  republice,
Demokratické republice Kongo, Kosovu a v Mali. 

Zpravodajem  byl  určen  místopředseda  výboru  J.  Hofmann,  který  přednesl
zpravodajskou zprávu.

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
dotazy  a  připomínkami  vystoupili:  místopředseda  výboru  P.  Růžička.  Reagoval
náčelník GŠ AČR K. Řehka. 

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar  ji  uzavřel,  otevřel  rozpravu  podrobnou,  v níž  vystoupil  zpravodaj
místopředseda výboru J. Hofmann a přednesl návrh Usnesení č. 56 (11/ 0/ 0)
/hlasování  č.  6/ -  Informace  o  nasazení  sil  a  prostředků  rezortu  Ministerstva
obrany v zahraničních operacích v roce 2021 /sněmovní tisk č. 230/.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 4.

K     bodu 5:
Informace  Ministerstva  obrany  o  daru  vrtulníků  od  vlády  Spojených
států amerických. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 5 a opět požádal o
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úvodní slovo ministryni obrany J. Černochovou. Ta nejprve poděkovala předsedovi
výboru L. Metnarovi za zařazení tohoto bodu na program 14. schůze a dodala, že o
zařazení tohoto bodu na schůzi výboru požádala dne 18. srpna, tedy v den, kdy byl
na rezort MO doručen dopis od ředitele Agentury pro obrannou a bezpečnostní
spolupráci USA, který byl členům výboru rozdán, a který potvrzuje nabídku 8 ks
vrtulníků, 6 bitevníků Viper a 2 víceúčelových vrtulník Venom. Doplnila, že nabídka
vlády USA k pořízení vrtulníků prostřednictvím jejich darování je unikátní, přičemž
důvodem není pouze cena, kdy rezort MO zaplatí jen za renovace a modernizaci
vrtulníků, ale i skutečnost, že tyto modernizační práce mohou být příležitostí i pro
obranný průmysl ČR, především státní podnik LOM Praha a rezort MO tak bude plnit
stanovených 40 % podpory obranného průmyslu. 

Ministryně obrany J. Černochová dále uvedla, že po doplnění vrtulníků bude
nyní  AČR  disponovat  počty  10  a  10  ks,  což  je  již  počet,  který  by  mohl  být
dostatečný,  alespoň pro úkoly,  které by AČR měla plnit.  Dodala, že co se týče
podpisu smlouvy, byl zvolen stejný způsob jako při pořízení předešlých 12 ks čili
způsob pořízení vláda – vláda. 

V závěru  svého vystoupení  ministryně  obrany J.  Černochová  uvedla,  že  by
ocenila, kdyby v budoucnu byla na výboru pro obranu prodiskutována Koncepce
vrtulníkového letectva. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka. Ten uvedl, že vzhledem k tomu,
jaká je bezpečnostní situace, je nutné mít akceschopnou a moderní armádu a bez
vrtulníkového letectva to není možné. Dodal, že je nezbytné vrtulníkové letectvo
modernizovat  a  zmínil,  že  již  rozhodnutí  z roku  z roku  2019  o  pořízení  12  ks
vrtulníků od vlády USA byl klíčový posun ve schopnostech vrtulníkového letectva
AČR. Doplnil, že to co se povedlo nyní, doplnění o dalších 8 vrtulníků, znamená
další  výrazný posun ve schopnostech a  dává to  smysl  i  z hlediska nasazení  a
operačního  využití  AČR,  protože  když  se  spočítají  počty,  co  je  při  podpoře
pozemních  speciálních  sil  potřeba  přepravit,  kolik  vojáků  atd.,  tak  tyto  počty
vychází jako smysluplné. 

Zpravodajem  byl  určen  místopředseda  výboru  J.  Flek,  který  přednesl
zpravodajskou zprávu.

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
dotazy  a  připomínkami  vystoupili:  poslanec K.  Krejza,  místopředseda výboru  P.
Růžička.

S reakcí vystoupili: ministryně obrany J. Černochová, ředitel Sekce rozvoje sil
MO P. Čepelka, nám. L. Koudelka.

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar  ji  uzavřel,  otevřel  rozpravu  podrobnou,  v níž  vystoupil  zpravodaj
místopředseda  výboru  J.  Flek  a  přednesl  návrh  Usnesení  č.  57  (11/  0/  0)
/hlasování  č.  7/ -  Informace  Ministerstva  obrany  o  daru  vrtulníků  od  vlády
Spojených států amerických.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 5.

K     bodu 6:
Informace Ministerstva obrany o stavu pořízení bezpilotního prostředku
Heron 1.
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Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 6 a o úvodní slovo
opět požádal ministryni obrany J. Černochovou. Ta opět poděkovala předsedovi
výboru L. Metnarovi za zařazení bodu na program 14. schůze výboru a doplnila,
že žádost o zařazení  bodu inicioval  zájem médií,  zejména informace v deníku
Právo, kdy se deník podivuje nad výběrem bezpilotního prostředku Heron 1.  

Ministryně  obrany  J.  Černochová  uvedla,  že  pokud  Armáda  dává  jasné
požadavky  na  techniku,  kterou  potřebuje  pro  plnění  svých  úkolů,  ona  její
rozhodnutí  zpochybňovat  nebude.  Dodala,  že  ministr  obrany  není  voják
z povolání,  je  to  politik,  který  má  zajišťovat  dostatek  finančních  prostředků,
transparentnost  procesu  a  má naslouchat  požadavkům vedení  AČR,  aby  bylo
dosaženo kvalitní obranyschopnosti naší země.

Dále ministryně obrany J. Černochová uvedla, že nákupem jednoho kompletu
taktického  bezpilotního  průzkumného  prostředku  nazývaného  ve  zkratce  TUA
získá AČR novou schopnost v oblasti využívání bezpilotních prostředků. Zmínila,
že tento prostředek je primárně předurčen k provádění vzdušného průzkumu ve
prospěch stupňů velení AČR s přidanou schopností působit na vybrané cíle např.
obrněnou  techniku.  Sdělila,  že  po  provedení  předběžných  tržních  konzultací,
v rámci nichž byly osloveny společnosti z Itálie, Francie, Izraele, Velké Británie či
USA, byl vybrán systém Heron 1, který jako jediný splňuje požadavek AČR na
pořízení  zavedeného  a  v operačním  nasazení  ověřeného  systému
s požadovanými technickými parametry,  je  ve výzbroji  některé z armády zemí
NATO nebo EU tzn. systému, který zabezpečuje plnění úkolů AČR, je způsobilý
dosáhnout plné interoperability v rámci společných vojenských operací v rámci
NATO.  Předpokládaná  hodnota  veřejné  zakázky  byla  v rámci  předběžné  tržní
konzultace upřesněna na celkovou výši 2, 7 mld. Kč včetně DPH. 

Ministryně obrany J. Černochová také sdělila, že nárůst finančních prostředků
je  dán  vyšším  rozsahem  pořizovaných  podpůrných  systémů,  rozsahem
senzorového  vybavení  a  letecké  výzbroje  a rovněž  zásadním  nárůstem  cen
většiny  vstupů,  který  nastal  za  období  od  stanovení  předpokládané  hodnoty
v roce  2019.  Zopakoval,  že  pořízení  systému  rezort  MO  plánuje  uskutečnit
v režimu vláda – vláda a to oslovením vlády Státu Izrael, která možnost využití
mezivládního režimu deklarovala. Doplnila, že předpokladem uzavření smluvního
vztahu je, že po ukončení vyjednávání předloží izraelská strana nabídku, která
bude akceptovatelná pro českou stranu, což jednak znamená dosažení snížení
ceny, garance zapojení českého obranného průmyslu do zakázky (aspoň 30%) a
integrace  do systému NATO.  Dodala,  že  rezort  MO samozřejmě se zapojením
českého obranného průmyslu počítá od samého začátku. 

Dále  ministryně  obrany  J.  Černochová  uvedla,  v souvislosti  s informacemi
z medií, že je zapotřebí, aby všechna technika, která je v užití nebo má být v užití
Armády  ČR,  byla  tzv.  militarizovaná,  to  znamená,  aby  prošla  vojenskými
certifikacemi.  Doplnila,  že  si  každý  může  webových  stránkách  Národního
bezpečnostního úřadu zjistit, zda česká firma, která byla zmiňována v médiích,
disponuje bezpečnostní prověrkou či nikoliv. 

V závěru  svého  vystoupení  ministryně  obrany  J.  Černochová  poděkovala
členům Stálé komise pro kontrolu VZ za usnesení č. 7, které komise přijala na své
5. schůzi ze dne 25. srpna 2022. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka, který objasnil důvody výběru
bezpilotního prostředku Heron1 z pohledu AČR.

Zpravodajem byl  určen poslanec J.  Hofmann,  který přednesl  zpravodajskou
zprávu.

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
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dotazy a připomínkami vystoupili: předseda výboru L. Metnar, poslanec K. Krejza,
místopředseda výboru P. Růžička, poslanec M. Ratiborský.

S reakcí vystoupili: náměstek L. Koudelka, náčelník GŠ AČR K. Řehka, plk. P.
Nakládal.

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar  ji  uzavřel,  otevřel  rozpravu  podrobnou,  v níž  vystoupil  zpravodaj
místopředseda výboru J. Hofmann a přednesl návrh Usnesení č. 58 (11/ 0/ 0)
/hlasování  č.  8/ -  Informace Ministerstva obrany o stavu pořízení  bezpilotního
prostředku Heron 1.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 6.

K     bodu 7:
Informace Ministerstva obrany k pověření ministryně obrany k nákupu
letounů F-35 a to včetně seznámení s vojenským doporučením.

Předseda výboru L.  Metnar  zahájil  projednávání  bodu č.  7  a  sdělil,  že  ze
strany  rezortu  Ministerstva  obrany  vzešel  požadavek  na  uzavření  jednání
v režimu utajení „D“. Následně nechal předseda výboru L. Metnar o požadavku
hlasovat (10/ 0/ 0) /hlasování č. 9/. Jednání bylo uzavřeno. Z uzavřeného jednání
nebyla pořízena zvuková nahrávka ani zápis. 

Zpravodajem  byl  určen  místopředseda  výboru  J.  Flek,  který  přednesl
zpravodajskou zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel jednání (11/ 0/ 0) /hlasování č.
10/ v podrobné rozpravě, v níž vystoupil zpravodaj místopředseda výboru J. Flek
a  přednesl  návrh  Usnesení  č.  59  (10/  0/  0) /hlasování  č.  11/ -  Informace
Ministerstva obrany k pověření  ministryně obrany k nákupu letounů F-35 a  to
včetně seznámení s vojenským doporučením.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 7.

K     bodu 8:
Informace Ministerstva obrany k pověření ministryně obrany k nákupu
BVP.

Předseda  výboru  L.  Metnar  zahájil  projednávání  bodu  č.  8  a  vzhledem
k tomu,  že  ministryně  obrany  J.  Černochová  odešla,  požádal  o  úvodní  slovo
náměstka L. Koudelku. Ten uvedl, že stále platí, že v rámci nové veřejné zakázky
na pořízení pásových bojových vozidel  pěchoty (dále jen BVP) formou vláda –
vláda  bude  probíhat  náhrada  stávajících  bojových  vozidel  novým  moderním
vozidlem  ve  standardu  NATO  a  tuto  zakázku  považuje  rezort  MO  z hlediska
zajištění bezpečnosti ČR za naprosto klíčovou. Dodal, že pořízení pásových BVP
také patří ke klíčovým cílům stanoveným NATO pro ČR v Capability Targets z roku
2017 – 2021. 

Dále náměstek L. Koudelka sdělil, že BVP je zásadní technikou pro výstavbu
brigádního  úkolového  uskupení  těžkého  typu  a  kromě  podstatného  posílení
obrany ČR bude pořízení  této  techniky  plnit  právě  i  závazky ČR vůči  Alianci.
Upřesnil, že rezort MO plánuje i v rámci nové zakázky pořídit 210 ks pásových
bojových vozidel, v sedmi modifikacích a 29 kolových dílenských vozidel ve třech
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modifikacích s dalším příslušenstvím atd. Doplnil, že předpokládaná hodnota této
zakázky je 51, 68 mld. Kč. 

Náměstek  L.  Koudelka  dále  zmínil,  že  po  vyhodnocení  právní  analýzy
zpracované externí advokátní kanceláří a s ohledem na skutečnost, že ne všichni
dodavatelé  akceptovali  podmínky  stanovené  rezortem  MO  pro  umožnění
pokračování této zakázky, nezbylo rezortu nic jiného než tuto zakázku zrušit. 

Následně náměstek L. Koudelka sdělil, že nyní jako nejvhodnější řešení pro
AČR  bylo  zvoleno  vozidlo  CV90  od  švédské  společnosti  BAE,  které  kromě
technických  parametrů,  jež  naplňují  požadavky  AČR,  a  kromě toho,  že  jde  o
bojem  prověřené  vozidlo  se  širokým  okruhem  uživatelů  v rámci  EU  a  NATO,
společnost  BAE  jako  jediná  akceptovala  podmínky  pro  pokračování  předchozí
zakázky,  které  byly  vzenesené  rezortem  MO.  Dodal,  že  vláda  Švédského
království rovněž opakovaně uvedla, že je schopna ČR nabídnout spolupráci ve
formě uzavření mezivládní dohody a zajistit náležité zapojení českého průmyslu
v minimální míře 40 %. Zmínil, že usnesením vlády č. 635 ze dne 20. července
2022 byla ministryně obrany J. Černochová pověřena provést kroky ke zrušení
původní  zakázky a zahájení  procesu zadání  nové veřejné zakázky na pořízení
pásového BVP pro potřeby AČR přímým oslovením vlády Švédského království
formou vláda – vláda. Doplnil, že vláda rovněž uložila ministryni obrany následný
postup koordinovat s vládou Slovenské republiky. Dodal, že původní zakázka byla
následně zrušena rozhodnutím náměstka pro řízení sekce akvizic a vyzbrojování
MO jako zadavatele ze dne 21. července 2022, které tentýž den obdrželi všichni
tři dříve poptávaní dodavatelé. 

Náměstek  L.  Koudelka  dále  zmínil,  že  koordinace  společného  postupu  se
Slovenskou republikou může vést k dosažení lepších podmínek pro oba státy při
vyjednávání o smlouvě na pořízení těchto vozidel a rovněž může vytvořit prostor
k prohloubení spolupráce se Slovenskou republikou v oblasti provozování těchto
vozidel.  Dodal,  že  příslušnou  deklaraci  o  koordinaci  společného  postupu
podepsala ministryně obrany se slovenským protějškem Jaroslavem Nagym dne
28. srpna 2022. 

Závěrem svého vystoupení náměstek L. Koudelka uvedl, že ve dnech 1. a 2.
září 2022 proběhnou v Praze iniciační jednání mezi českou a švédskou stranou,
kdy  budou  mimo  jiné  projednány  základní  požadované  nastavení  možného
budoucího smluvního vztahu, technické parametry poptávaných vozidel a další
související  otázky.  Sdělil,  že  jednání  budou  následně  pokračovat  v co
nejrychlejším tempu a jejich prvním důležitým výsledkem bude odeslání výzvy
tzv.  Request  for  the  Government  Proposal  rezortem  MO  vládě  Švédského
království, který musí být odeslán, dle již zmíněného usnesení vlády, nejpozději
do 30. listopadu 2022, ale je předpokládáno, že to bude učiněno podstatně dříve.
Dodal, že jelikož jsou jednání na úplném začátku, nelze se bavit o modalitách
toho,  co  se  nakonec  podaří  dojednat,  rezort  MO však  bude klást  mimořádný
důraz na cenu, na zapojení českého obranného průmyslu do zakázky a i na to,
aby vozidla byla dodána co nejdříve. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka, který uvedl, že přezbrojení 7.
mechanizované brigády je jedním ze základních úkolů ČR při modernizaci AČR a
stěžejním závazkem ČR vůči NATO. Sdělil, že pořízením techniky CV90 se stane 7.
brigádní  úkolové  uskupení  efektivním bojovým prvkem AČR odpovídajícím na
nové  vojenské  hrozby,  technologický  pokrok  a  budoucí  operační  prostředí
minimálně  ve  střednědobém  výhledu  a  to  vše  s vysokou  interoperabilitou
směrem  ke  spojencům  v rámci  NATO.  Zmínil,  že  nákupem  techniky  CV90
v parametrech předmětného projektu bude pořízeno pásové bojové vozidlo ve
třech variantách bojová, velitelská a průzkumná, dále pásové obrněné vozidlo
v dalších  čtyřech  variantách  a  to  dělostřelecká  pozorovatelna,  ženijní,
vyprošťovací a zdravotnické vozidlo. Dále tři typy dílenských vozidel na kolových
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podvozcích a to speciální výzbroj, pásová technika a komplexní údržba a dále
bude pořízena technika, materiál a pomůcky potřebné pro školení řidičů a osádek
dílenské soupravy k provádění údržby a oprav na jednotlivých úrovních. Dodal,
že přezbrojení 7. mechanizované brigády tedy není jen nákup bojové techniky a
není to jen CV90, ale jedná se o komplexní přezbrojení jedné ze dvou bojových
brigád AČR. 

Zpravodajem  byl  určen  poslanec  P.  Liška,  který  přednesl  zpravodajskou
zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
dotazy  a  připomínkami  vystoupili:  poslanec K.  Krejza,  místopředseda výboru  P.
Růžička.

S reakcí vystoupili: náměstek L. Koudelka, brig. gen. P. Čepelka, náčelník GŠ
AČR K. Řehka.

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar ji uzavřel, otevřel rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj poslanec
P. Liška a přednesl návrh Usnesení č. 60 (10/ 0/ 0) /hlasování č. 12/ - Informace
Ministerstva obrany k pověření ministryně obrany k nákupu BVP.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 8.

K     bodu 9:
Informace  Ministerstva  obrany  k záměru  doplnění  kolové  obrněné
techniky, přepravní a logistické techniky. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 9 a opět požádal o
úvodní  slovo náměstka L.  Koudelku.  Ten sdělil,  že  GŠ AČR vypracoval  záměr
doplnění  předmětné  techniky,  ale  její  provozuschopnost  postupně  i  vlivem
zastarávání  klesá  a  udržení  provozuschopného  stavu  je  čím  dál  obtížnější  a
současně je třeba říct i dražší. Doplnil, že ve fázi přípravy je rovněž i její postupná
modernizace. Uvedl, že peněžní prostředky k zabezpečení celého procesu byly
naplánovány a jejich čerpání je rozloženo postupně v letech. Zmínil, že v rámci
procesu doplnění přepravní a logistické techniky, přestože se nejedná o bojovou
techniku, je zohledňována také její balistická odolnost.

Náměstek  L.  Koudelka  dále  uvedl,  že  v současné  době  jsou  na  pořízení
některého  materiálu  již  uzavřeny  smlouvy,  v některých  případech  rámcové
smlouvy a v některých případech i vystavěny objednávky. Dodal, že průběžně se
pracuje  na  dalších  zakázkách  tak,  aby  byla  zabezpečena  plynulá  obměna  a
doplnění  předmětné  techniky  bylo  v souladu  s jednotlivými  programy  rozvoje
pozemních sil, resp. logistiky. 

Závěrem  svého  úvodního  slova  náměstek  L.  Koudelka  doplnil,  že
v posledních dvou týdnech se rezortu MO podařilo uzavřít poměrně významné
smlouvy, jednak to bylo na 209 ks T815 tzv. valník a následně na 80 ks hákového
nakladače  společnosti  Tatra  Trucks  v  rámci  tzv.  urgentního  nákupu,  přičemž
dodávky  jednoho  typu  techniky  budou realizovány  již  v letošním roce  a  další
technika v roce 2023 a 2024. Dodal, že rezort MO se chce při pořizování této
techniky zaměřit zejména na české výrobce. 

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR K. Řehka, který záměr kolové obrněné,
přepravní  a  logistické  techniky  představil  z pohledu  AČR  velice  detailně.
Například hovořil o náhradě vozidel Iveco pořízením kolových bojových vozidel
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pěchoty nové generace v počtu do 70 ks, plánované pořízení je v letech 2026 –
2029.  Dodal,  že  tím  dojde  i  k doplnění  vozidel  při  reorganizaci  46.  lehkého
motorizovaného  praporu  na  44.  mechanizovaný  prapor  s cílem  navýšit
schopnosti praporu a dojde i k ujednocení techniky v rámci 4. brigády rychlého
nasazení,  což  má  samozřejmě  vliv  na  celkovou  bojeschopnost  a  efektivitu.
Doplnil,  že  kolová  bojová  vozidla  pěchoty  nové  generace  prohloubí
interoperabilitu se spojenci NATO a dojde i k naplňování Capabality Targets 2021
s výhledem v budoucnu vytvořit brigádu středního typu. 

Dále náčelník GŠ AČR K. Řehka zmínil pořízení kolových obrněných vozidel
velitelských,  štábních  a spojovacích.  Upřesnil,  že  dodávky  jsou  plánovány  ve
dvou etapách v letech 2023 – 2024 a 2025 – 2027 a dodal, že zavedením těchto
vozidel  budou postupně nahrazena zastaralá vozidla s  cílem zvýšit  schopnost
mobilních  komunikačních  prostředků  a  schopnost  řídit  palebnou  podporu
v oblasti velení a řízení pozemních sil k zabezpečení ochrany vlastního teritoria i
k plnění  závazků vůči  NATO a EU a k zajištění  vedení  bojové činnosti  v plném
spektru operací včetně operací vysoké intenzity. 

Náčelník  GŠ  AČR  K.  Řehka  také  zmínil  pořízení  vozidel  na  podvozkové
platformě  Titus  z důvodu  zajištění  schopnosti  velení,  zabezpečení  spojení  a
datové komunikace s podřízenými dělostřeleckými předsunutými pozorovateli a
dělostřeleckými průzkumnými prostředky a s dělostřeleckým oddílem, koordinací
palebné  podpory  dělostřelectva  a  ostatních  prostředků  palebné  podpory
mechanizovaných jednotek. 

Dále se náčelník GŠ AČR K. Řehka věnoval záměru pořídit vozidla kategorie
MRAP a UKP neboli univerzální kolové platformy v počtu přibližně 50 ks. Pořízení
je  naplánováno  v letech  2024  až  2029  a tato  vozidla  budou  pořizována  pro
naplnění  cílů  výstavby  Capability  Targets  2021.  Dodal,  že  pořízením  těchto
speciálních vozidel budou u ženijních jednotek nahrazeny více než 30 let stará
vozidla Tatra ve valníkovém provedení. 

Následně náčelník GŠ AČR K. Řehka sdělil,  že v rámci kontinuálního plánu
obnovy a modernizace logistického zabezpečení se realizuje i doplnění kolovou
technikou  určenou  k přepravě  majetku  a  osob.  Upřesnil,  že  při  plánování
pořizování  logistické  přepravní  a  podpůrné  techniky  se  rovněž  zohledňuje
balistická odolnost, přestože se nejedná o bojovou techniku. Dodal, že v rámci
investičního programu udržení a rozvoje schopností logistiky AČR, jehož hlavním
cílem  je  pokračovat  k doplňování  logistické  techniky  bojových  jednotek
především k přepravě osob, munice, materiálu, stravy, pohonných hmot a maziv,
vody a zabezpečení ubytování, se v letech 2022 – 2024 také bude pořizovat nová
kolová technika. 

Náčelník GŠ AČR K. Řehka dále zmínil, že provozovaná logistická technika
AČR  v současnosti  odpovídá  technickému  stavu,  který  odráží  dobu  pořízení.
Upozornil,  že  logistické  zabezpečení  AČR  je  z části  zajišťováno  konstrukčně
zastaralými  typy  techniky,  které  jsou  zastaralé  morálně  i  technicky,  jsou
nekompatibilní  s technikou aliančních partnerů a vyžadují  zvýšené náklady na
udržitelnost,  proto je třeba je obměňovat.  Dodal,  že v oblasti  oprav logistické
přepravní  a  podpůrné  techniky  jsou  využívané  vojskové  a  mimo  vojskové
kapacity  a  zdůraznil,  že  v rámci  pořizování  nové techniky je  kladen důraz  na
provázanost zajištění oprav, náhradních dílů a školení vojskových opravců.

V závěru  svého vystoupení  náčelník  GŠ AČR K.  Řehka ještě  zmínil  oblast
vojenské přepravní techniky tzv. valníky a nosiče kontejnerů. Dodal, že je třeba
zdůraznit, že doplněním kolové obrněné techniky, přepravní a logistické techniky
dochází k postupnému naplňování cílů výstavby sil, ke kterým se AČR zavázala a
současně dochází k doplňování techniky na tabulky počtů jak v rámci výstavby
nových prvků, tak i v rámci mírové nedoplněnosti a současně dochází k obměně
zastaralé techniky, techniky, která má významně překročenou životnost. 
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Zpravodajem byl  určen  poslanec  K.  Krejza,  který  přednesl  zpravodajskou
zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými
dotazy a připomínkami vystoupili:  poslanec K. Krejza,  který sdělil,  že by navrhl
přerušení projednávání tohoto bodu do příští schůze výboru, jelikož téma kolové
techniky AČR je značně rozsáhlé. Proto by bylo vhodné bod přerušit a projednat po
částech podle důležitosti. Dodal, že jeho konkrétně zaujala „Studie proveditelnosti“
a požádal o podrobnosti na další jednání výboru pro obranu (zajímaly by ho otázky,
které má studie  řešit,  termíny,  kdy bude atd.).  K žádosti  se  připojil  i  předseda
výboru  L.  Metnar,  který  požádal  o  harmonogram  studie.  Jako  další  v obecné
rozpravě vystoupil místopředseda výboru P. Růžička.

S reakcí vystoupili: náměstek L. Koudelka, brig. gen. P. Čepelka, náčelník GŠ
AČR K. Řehka.

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil,  předseda výboru L.
Metnar předal slovo zpravodaji bodu poslanci K. Krejzovi, který navrhl přerušení
bodu (10/ 0/ 0) /hlasování č. 13/.

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu
č. 9.

K     bodu 10:
Termín a pořad příští schůze výboru pro obranu, různé.

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 10 a sdělil, že příští
schůze výboru pro obranu se uskuteční dne 13. září 2022 /úterý/ od 13:00 hodin
s tím, že program bude upřesněn. 

V bodě různé předseda výboru L. Metnar sdělil, že ve dnech 4. – 5. září 2022
v rámci předsednictví ČR EU v Praze proběhne meziparlamentní konference ke
Společné zahraniční a bezpečnostní politice a Společné bezpečnostní a obranné
politice EU. Uvedl, že na tuto konferenci byli, jako delegace výboru pro obranu,
navrženi tito členové výboru: Mgr. Lubomír Metnar, předseda a Mgr. Josef Flek,
místopředseda. Jako náhradníci byli navrženi: Jan Hofmann, místopředseda a Ing.
Pavel  Růžička,  místopředseda.  O složení  delegace  nechal  předseda výboru L.
Metnar hlasovat (10/ 0/ 0) /hlasování č.     14/. 

Poté předseda výboru L. Metnar ukončil 13. schůzi výboru pro obranu. 

Přílohy zápisu: 

1. Prezenční  listina  /uvedena jako příloha k zápisu  pouze  v analogové  (písemné)
podobě a je k dispozici v archivu Poslanecké sněmovny/.

2. Usnesení č. 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 61, 62, 63.

Zapsala: Eva Dostálová
Za správnost: Jiří Valtr
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    Mgr. Karel KREJZA v. r.         
Mgr. Lubomír METNAR v. r. 
          ověřovatel
předseda

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 8:05:24

Hlasování č. 1 

Schválení pořadu schůze. 

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     
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Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 1, schůze č. 14, čas 8:05:25

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 8:06:20

Hlasování č. 2 

Schválení pořadu schůze. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)

14



Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 2, schůze č. 14, čas 8:06:20

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 8:07:34

Hlasování č. 3 

Představení priorit náčelníka VP. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 3, schůze č. 14, čas 8:07:35
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Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 8:43:23

Hlasování č. 4 

Představení priorit náčelníka VP. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 4, schůze č. 14, čas 8:43:24

16



Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 9:02:07

Hlasování č. 5 

Návrh na půs. sil. a prostř. MO v zahr. operacích do r. 2024 /ST 281/. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 5, schůze č. 14, čas 9:02:08
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Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 9:18:22

Hlasování č. 6 

Info o nasazení sil. a prostř. MO v zahr. operacích v r. 2021 /ST 230/. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 6, schůze č. 14, čas 9:18:22

Výbor pro obranu PSP
14. schůze
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31.08.2022 - 9:37:02

Hlasování č. 7 

Info MO o daru vrtulníků od vlády USA. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 7, schůze č. 14, čas 9:37:03

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 10:09:44

Hlasování č. 8 
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Info MO k pořízení bezpilotního prostř. Heron 1. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 8, schůze č. 14, čas 10:09:44

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 10:12:23

Hlasování č. 9 

Info MO k nákupu letounů F-35. 

Přítomno: 11 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0
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ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Nehlasoval

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 9, schůze č. 14, čas 10:12:23

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 10:20:30

Hlasování č. 10 

Info MO k nákupu letounů F-35. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro
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ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek: Pro     

ID hlasování: 10, schůze č. 14, čas 10:20:30

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 11:38:37

Hlasování č. 11 

Info MO k nákupu letounů F-35. 

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
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ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek:     

ID hlasování: 11, schůze č. 14, čas 11:38:38

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 11:56:33

Hlasování č. 12 

Info MO k nákupu BVP. 

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
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SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek:     

ID hlasování: 12, schůze č. 14, čas 11:56:33

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 12:19:44

Hlasování č. 13 

Info MO k doplnění kolové obrněné techniky, přepravní a logistik. techniky. 

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
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Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek:     

ID hlasování: 13, schůze č. 14, čas 12:19:44

Výbor pro obranu PSP
14. schůze

31.08.2022 - 12:26:10

Hlasování č. 14 

Termín a pořad příští schůze, různé. 

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Bělica: Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Jiří Horák:     

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0) 
      

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Stanislav Blaha: Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro

Pavel Žáček: Pro     

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
      

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Radovan Vích:     

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0)
Marek Ženíšek:     

ID hlasování: 14, schůze č. 14, čas 12:26:11
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